
 
  

 
 

   
         

  

 
 
 

    

   

   

  

 
  

 

          

          

          

 

              

       

 

         

 

  

 

 

 

 

 

From:
Sent: Tuesday, June 23, 2020 13:27:47 

Subject:
Attachments:

FW: inspreek afgelopen commissievergadering, 
PS inspreek 19 juni 2020.pdf; PS inspreek 
2020.docx; Inlees link bronnenStatenleden 19 juni.docx 

19 juni 

To:
Cc:

Van:

Verzonden: maandag 22 juni 2020 06:32 

Aan:

20019917

Onderwerp: inspreek afgelopen commissievergadering, 

Beste Mevrouw 

Wij hebben het bijwonen van de commissievergadering Ruimte afgelopen vrijdag als heel prettig ervaren. 

Ook hebben we allebei het gevoel gehad dat de statenleden betrokken waren met de inhoud van onze toespraak. 

Zeker als we de bereidwilligheid om vragen te stellen ervaarden, de voorzitter moest het helaas kort houden. 

Daarom zouden we de Statenleden graag nog een kopie van onze toespraak willen sturen als wel de vermelding van 

de bronnen waar ik naar gerefereerd heb. 

Zou U zo vriendelijk willen zijn deze naar alle Statenleden te sturen? 

Bij voorbaat dank, 

Met Vriendelijke Groet, 



 

 

 

 

  

     

 

 

  

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   

 

 

 

 

 

 

Rilland Bath, 22 juni 2020 

20019917

Beste Statenleden, 

Graag wil ik van deze mogelijkheid gebruik maken om U de bronvermelding van delen 

van mijn toespraak toe te sturen. 

Hier volgt de link naar deze verschillende onderzoeken: 

Mobe Universiteit Wageningen/ kennisplatform Veehouderij en Humane Gezondheid 

https://mobilisation.nl/index.php?id=8 

https://www.waterforum.net/verspreiding-coronavirus-monitoren-via-rwzi/ 

https://www.big-

east.eu/bigeast_reports/WP6_Site_Selection_Strategy_final_20080404.pdf?fbclid=IwAR0 

yKKaOD6TWVKEcrs6I7VzBfvd0eMpMZDIaoxaKtPzps6LCGEUj9RgJQZ0 

https://www.infomil.nl/onderwerpen/landbouw/activiteitenbesluit/activiteiten/kleins 

chalig/ 

https://www.kennisplatformveehouderij.nl/nieuws/kennisbericht-mest-en-

mestbewerking 

U kunt zich heel eenvoudig op de hoogte houden over onze ontwikkelingen via onze facebookpagina’ Geen Mestvergister in Rilland Bath 
Met vriendelijke groet, 

https://mobilisation.nl/index.php?id=8
https://www.waterforum.net/verspreiding-coronavirus-monitoren-via-rwzi/
https://www.big-east.eu/bigeast_reports/WP6_Site_Selection_Strategy_final_20080404.pdf?fbclid=IwAR0yKKaOD6TWVKEcrs6I7VzBfvd0eMpMZDIaoxaKtPzps6LCGEUj9RgJQZ0
https://www.big-east.eu/bigeast_reports/WP6_Site_Selection_Strategy_final_20080404.pdf?fbclid=IwAR0yKKaOD6TWVKEcrs6I7VzBfvd0eMpMZDIaoxaKtPzps6LCGEUj9RgJQZ0
https://www.big-east.eu/bigeast_reports/WP6_Site_Selection_Strategy_final_20080404.pdf?fbclid=IwAR0yKKaOD6TWVKEcrs6I7VzBfvd0eMpMZDIaoxaKtPzps6LCGEUj9RgJQZ0
https://www.infomil.nl/onderwerpen/landbouw/activiteitenbesluit/activiteiten/kleinschalig/
https://www.infomil.nl/onderwerpen/landbouw/activiteitenbesluit/activiteiten/kleinschalig/
https://www.kennisplatformveehouderij.nl/nieuws/kennisbericht-mest-en-mestbewerking
https://www.kennisplatformveehouderij.nl/nieuws/kennisbericht-mest-en-mestbewerking


  

 
         

        
           

 
 

 

       
            

    
 

  

       
        

        
   

 
 

       
         

   
 

  

          
         

        
       

   
 

 

        
   
 

  

       
       

         
     

              
    
 

          
    

       
  

         
        

     
 

 

 

   

20019917

Geachte Statenleden, 

Het is voor mij een groot voorrecht namens de inwoners van Bath hier te mogen staan. 
U heeft door middel van onze petitie kennis kunnen nemen van onze zorgen. Deze 
gelegenheid wil ik gebruiken om de voor ons dorp belangrijkste punten kort aan u verder 
te verduidelijken: 

Leefbaarheid 

Ons gebied is een groene buffer tussen Antwerpen en Reimerswaal, waar mensen 
wonen en genieten van de rust, boeren hun producten verbouwen en er ook ruimte is 
voor recreatie en natuur. 

Verkeer Veiligheid 

De polderwegen inclusief de Bathse weg zijn niet berekend op zo’n 200 extra 
vrachtwagens per dag. Nu al merken we een toename omdat de gemeente Woensdrecht 
hun toegang naar de snelweg heeft afgesloten. Daardoor zijn vrachtwagens gedwongen 
via Reimerswaal naar Ossendrecht te rijden. 

Transport 

Het transport van meststoffen uit steeds verschillende veehouderijen brengt 
verspreidingsrisico van ziektekiemen met zich mee, waar wij dan dagelijks met auto of 
fiets tussen rijden. 

Productie 

Tijdens het Productie proces zelf, stoot de mestvergister fijn stof uit, ik citeer 
kennisplatvorm Veehouderij en Humane Gezondheid, febr. 2018: “Mest leidt tot fijn stof 
met een hoog gehalte aan micro-organismen en endotoxinen. Er zijn aanwijzingen dat bij 
het aanwenden, composteren, drogen/indikken van mest, emissies naar de buitenlucht 
kunnen optreden.” 

Externe Veiligheid 

Een gasinstallatie van zo’n omvang hoort op een industrieel terrein, waar nood-diensten 
snel inzetbaar zijn. 

Combinatie Rioolwaterzuivering met vergister 

Ook de onbekendheid met mogelijk besmettingen door het Coronavirus wil ik aanvullend 
noemen. Ik verwijs hiermede naar artikelen inzake het Coronavirus en de 
waterzuiveringsinstallaties en dus ook het rioolslib, er is nog onvoldoende bekend , er 
moet nog veel onderzoek worden gedaan. 
Ik citeer uit het artikel van KWR van 31 maart j.l. in het artikel Verspreiding coronavirus 
monitoren via RWZI: 

‘‘We gaan de komende periode door met de rioolwaterscreening om meer 
informatie te verzamelen die waardevol is in de strijd tegen de verspreiding 
van het coronavirus”. 

Is het dan verstandig een waterzuiveringsinstallatie te koppelen aan een vergister 
waarvan het restproduct, digestaat wordt verspreid over de akkers. Ook is onbekend wat 
er door de lucht kan worden verspreid. 

Huidige maatschappelijke en economische context Mestvergisters: 



         
    

         
    

         
 

 
       
        
         

        
      
 

 
        

       
            

          
 

  
 

 
 
 
 

      
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

20019917

De MOB (Mobilisation for the environmen)t schreef februari jl. het volgende inzake de 
toekomst van mestvergisters. 
‘De intensieve veehouderij in Nederland zal de komende 10 jaar een forse verandering 
ondergaan. Minister Schouten wil naar een circulaire en duurzame landbouw. In het 
concept van circulaire landbouw zult u tevergeefs zoeken naar een rol voor 
mestvergisters. 

Kortom, na introductie van mestvergisters in 2012, wijzen steeds meer onderzoeken 
richting schadelijke neven effecten op de omgeving. 
Voegen we daarbij een te verwachten afname van de veestapel, de aanzienlijke afstand 
tussen de bron en de vergister, dan vormen dit niet de juiste voorwaarden om zo’n 
ingrijpende verandering in het landschap toe te staan. 

Als inwoners van Bath hebben wij niet de mogelijkheid de komst van een mestvergister 
tegen te houden, die mogelijkheid heeft U wel. 
Wij kunnen niet anders dan uw hulp vragen hierbij en hebben er alle vertrouwen in dat u 
onze petitie serieus neemt en de inwoners van Bath niet in de kou laat staan. 

Dank u wel daarvoor. 

Middelburg, Commissie Vergadering Ruimte, 19 juni 2020 
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Geachte staatsleden, 

Mijn naam is en ik heb samen met mijn man een 

melkveebedrijf naast de waterzuivering in Rilland. Namens mijn buren, 

waaronder ook agrariërs, wil ik graag het volgende aanvullen op het 

verhaal van 

Het kabinet heeft in totaal 180 miljoen gereserveerd voor het saneren van 

varkenshouderijen. Varkenshouderijen die geuroverlast voor omwonende 

veroorzaken en die willen stoppen kunnen daarom in aanmerking komen 

voor subsidie. 

Is het dan niet tegenstrijdig dat Engie 100 miljoen euro subsidie ontvangt 

van dezelfde overheid voor een biogasinstallatie. Op een plaats waar geen 

mestoverschot is. Waar 227 kiloton mest daartoe wordt getransporteerd. 

En waar de omwonende last kunnen gaan krijgen van geuroverlast, 

fijnstof, bacteriën, virussen, legionella etc. 

Is duurzaam belangrijker dan gezondheidsrisico’s? 

Er is geen mestoverschot in Zeeland. En over 10 jaar is er helemaal geen 

mestoverschot in Nederland meer. Kunstmestgebruik gaat ontmoedigd 
worden. Voor de bodemvruchtbaarheid zal meer dierlijke mest nodig zijn. 

En wat gaat er dan in de vergister? Vervuilde slib van de waterzuivering? 
Afvalstromen uit het buitenland? 

Waar moet men dan met de digestaat naartoe? 

Biogascentrale’s zijn niet de toekomst 
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